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Kuntalain luku 12 § 94 mukaan valtuusto on kutsuttava koolle myös kunnanhallituksen tai vähintään 
neljäsosan valtuutetuista sitä pyytäessä ilmoittamansa asian käsittelyä varten. Tällainen asia on 
valmisteltava kiireellisesti.

Kuntalain luku 12 § 93 mukaan kunnanhallituksen on valmisteltava valtuustossa käsiteltävät asiat.

Vantaan kaupungin kirjaamoon on toimitettu tiistaina 20.5.2025 yhteensä 23 Vantaan 
kaupunginvaltuuston jäsenen allekirjoittama kirje, jossa pyydetään valtuustokokouksen järjestämistä 
viipymättä. Kirjeessä vaaditaan, että kokouksessa esitellään Vantaan kaupungin tämänhetkinen 
taloudellinen tilanne ja viimeisimmät tiedot Vantaan Ratikan kustannuksista.

Kaupunginjohtaja valmistelee kaupunginhallituksen kokoukseen selvityksen pyydetyistä seikoista.

Kaupunginvaltuusto on kutsuttu koolle tiistaina 27.5.2025 käsittelemään kaupunginjohtajan selvitystä.

Asian liitteet päivittyvät ennen kokousta Vantaan kaupungin internetsivuille ja luottamushenkilöiden 
Extranetissä.

Kaupunginhallitus 26.5.2025 § 3

Kaupunginjohtajan esitys:
Päätetään esittää kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi kaupunginjohtajan selvitys Vantaan 
taloudellisesta tilanteesta ja Vantaan ratikkahankkeesta.

Tarkastetaan ja hyväksytään pöytäkirja tämän pykälän osalta heti kokouksessa.

Käsittely:
Asian käsittelyn aikana kaupunginhallituksen jäsen Ville Karinen esitti asian jättämistä pöydälle 
seuraavaan kokoukseen. Esitys raukesi kannattamattomana.

Asian käsittelyn aikana kaupunginhallituksen jäsen Juha Suoniemi teki jäsen Maarit Raja-Ahon 
kannattamana seuraavan muutosesityksen:
Päätetään esittää kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi kaupunginjohtajan selvitys Vantaan 
taloudellisesta tilanteesta ja Vantaan ratikkahankkeesta., että kaupunginjohtajan selvitys palautetaan 
valmisteltavaksi.

Puheenjohtaja totesi, että asiasta joudutaan äänestämään ja teki seuraavan äänestysesityksen: he, jotka 
kannattava kaupunginjohtajan esitystä, äänestävät jaa ja he, jotka kannattavat Suoniemen 
muutosesitystä, äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin.



Äänestyksessä annettiin 10 jaa-ääntä (Karinen, Tammi, Abdi, Räsänen, Kaukola, Rokkanen, Hakala, 
Orpana, Kuusela, Valtanen) ja 5 ei-ääntä (Suoniemi, Raja-Aho, Niikko, Hartikainen, Vacker). 
Puheenjohtaja totesi kaupunginjohtajan esityksen tulleen hyväksytyksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.

Tarkastettiin ja hyväksyttiin pöytäkirja tämän pykälän osalta heti kokouksessa.

Merkittiin, että perussuomalaisten kaupunginhallitusryhmä jätti asiaan seuraavan pöytäkirjalausuman, 
johon kaupunginhallituksen jäsenet Maarit Raja-Aho ja Marjo Vacker yhtyivät:

Vaadimme ratikkahankkeen keskeyttämistä suunnitteluvaiheeseen ja lykkäämään ratikkahankkeen 
rakentamisen käynnistämistä asuntorakentamisen, suhdannetilanteen ja kaupungin talouden 
voimakkaasti heikentyneiden näkymien vuoksi sekä muistaen työllisyyden hoidon aiheuttamat 
kustannukset mm. TE-palveluiden siirtymisen myötä. Hanke voidaan käynnistää valtuuston päätöksellä, 
kun kaupungin talouden ja rakentamisen näkymät vastaavat alkuperäisen Ratikkapäätöksen perustana 
ollutta tilannetta (vuoden 2022 tilinpäätös ja rakentamisen suhdanne vuodenvaihde 2022-2023) 
kuitenkin siten, että hanke tuodaan arvioitavaksi viimeistään vuoden 2028 aikana.

Merkittiin, että kaupunginhallituksen jäsen Ville Karinen jätti asiaan seuraavan pöytäkirjalausuman:

Vasemmistoliitto pitää ylimääräisen valtuuston kokouksen järjestämistä tässä vaiheessa tarpeettomana 
ja täysin turhana ylimääräisenä kustannuksena veronmaksajille. Kun otetaan huomioon, että uusi 
valtuusto aloittaa toimintansa jo kesäkuussa, on tarkoituksenmukaista ja taloudellisesti vastuullista 
siirtää asia uuden valtuuston käsiteltäväksi. Näin turvataan myös demokraattinen päätöksenteko ja 
uuden valtuuston mahdollisuus ottaa kantaa asioihin heti toimikautensa alussa.

_____

Kaupunginvaltuusto 27.5.2025 § 3

Kaupunginhallituksen esitys:
Päätetään hyväksyä kaupunginjohtajan selvitys Vantaan taloudellisesta tilanteesta ja Vantaan 
ratikkahankkeesta.

Käsittely:
Asian käsittelyn aikana valtuutettu Jouko Jääskeläinen esitti valtuutettu Mika Niikon kannattamana asian 
palautusta valmisteluun.

Puheenjohtaja totesi, että asiasta joudutaan äänestämään ja teki seuraavan äänestysesityksen: he, jotka 
kannattavat asian käsittelyn jatkamista, äänestävät jaa ja he, jotka kannattavat palautusesitystä, 
äänestävät ei. Äänestysesitys hyväksyttiin.

Äänestyksessä annettiin 41 jaa-ääntä, 25 ei-ääntä. Puheenjohtaja totesi asian käsittelyn jatkuvan.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.



Merkittiin, että kaupunginvaltuutettu Jouko Jääskeläinen jätti asiaan seuraavan pöytäkirjalausuman, 
johon yhtyivät valtuutetut Jussi Vähäkangas, Tuomas Vanhanen, Stefan Åstrand, Juha Järä, Katja 
Siniketo-Pietilä, Maarit Raja-Aho, Susanna Kaiju, Suvi Karhu, Janne Hartikainen, Pasi Liukkonen, Markku 
Weckman, Mika Niikko, Marjo Vacker, Antti Suni, Jukka Nevala, Paula Lehmuskallio, Lauri Kaira, Loviisa 
Kaartokallio, Milad Dehghan, Minna Heikkinen, Niilo Kärki, Juha Suoniemi. Pekka Virkamäki ja Tanja 
Aidanjuuri:

”Hanke olisi tullut palauttaa kaupunginhallituksen valmisteltavaksi ja edellytimme, että hallitus 
keskeyttäisi hankkeen käytännön toteutuksen kunnes sen taloudellisista ja muista 
toteuttamisedellytyksistä on tuotu valtuustolle ja siellä on saatu hyväksytyksi täsmennetty ja 
taloudellisesti realistinen esitys.”

Liitteet:
- Valtuuston kutsuminen koolle Vantaan taloudellisen tilanteen ja ratikkahenkeen käsittelyä 

varten
- Vantaan kaupungin taloustilanne
- Vantaan ratikan tilannekatsaus
- Äänestysraportti KH 26.5.2025 § 3
- Äänestysraportti KV 27.5.2025 § 3
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